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§ 1 
Godkännande av dagordning samt val av justerare och 
dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutade att utse Ole-Jörgen Persson (M) och 
Rashid Mohammed (V) att justera dagens protokoll. 
Stadsdelsnämnden beslutade vidare att protokollet ska justeras 
den 27 oktober 2020. 
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§ 2 
Ärendet utgår  
ST 2020/524 
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§ 3 
Svar på remiss av Stockholms stads program för att 
motverka hemlöshet 2020-2025  
ST 2020/548 
 

Beslut  
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen. 
2. Denna paragraf justeras omedelbart 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Stockholms stads program för att 
motverka hemlöshet 2020-2025” till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 
för yttrande. 
 
Socialnämnden har ett samordnande ansvar för socialtjänsten i 
Stockholms stad och har tagit fram ett program för att motverka 
hemlösheten 2020-2025. Programmet innehåller följande tre delar 
(i) hur stadens socialtjänst ska arbeta för att motverka hemlöshet, 
(ii) vilka insatser och verktyg som stadens socialtjänst kan använda 
till stöd för att hjälpa personer ur hemlöshet och (iii) de 
förhållningssätt som ska prägla socialtjänstens arbete med att 
motverka hemlöshet. Programmet innehåller sex mål och tre 
strategier. Programmet är en fortsättning på Stockholms stads 
program mot hemlöshet 2014-2019. 
 
Förvaltningen anser att programmet är tydligt och innehåller ett 
flertal förbättringar i jämförelse med tidigare program. 
Förvaltningen vill dock framhålla att finns en risk att programmets 
skrivningar om att vuxna med missbruk eller omfattande psykisk 
ohälsa i hemlöshet ska beviljas stadigvarande boendeinsatser utan 
krav blir kostnadsdrivande. Vidare ser förvaltningen ett behov av att 
det i programmet tydliggörs att boendeinsatser bör kombineras med 
erforderliga stödinsatser för att tillgodose individens behov. 
 
  
Förslag till beslut  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Björn Rydstedt (C) föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 
  
Rashid Mohammed m.fl (V) och Nassir Abdullahi m.fl. (S) lade 
fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång  
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
  
Reservation  
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed, Elisabeth Persson 
Grip, Nassir Abdullahi , Mecide Gulenay och Azad Hassan för eget 
förslag: 
  
"Förslag till beslut 

1. Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Kommunstyrelsen tillsammans med berörda nämnder och 

bolag får i uppdrag att ta fram ett nytt program med ett 
tydligt mål om att utrota hemlösheten, med detta ska 
tillhörande handlingsplan tas fram 

3. Därutöver anförs följande 
Varje kommun är enligt lag skyldig att planera för 
bostadsförsörjningen i syfte att alla kommunens invånare ska ha en 
god bostad något som allt fler kommuner idag inte lever upp till. 
Det är vidare stadens ansvar att tillgodose behovet av bostäder i 
kommunen, inte socialtjänstens. Därför anser vi att ett program mot 
hemlöshet ska ha som mål att utrota hemlösheten för att leva upp till 
gällande lagstiftning och målen i Agenda 2030. Programmet med 
tillhörande handlingsplan bör ligga på kommunstyrelsen där 
socialnämnden är en part precis som stadsdelsnämnderna, 
exploateringsnämnden, SHIS bostäder, allmännyttan med flera är 
egna partner där alla tar ansvar för sin del. 
Förra mandatperioden ledde vi arbetet mot att minska hemlösheten 
bland äldre i staden, något som gav effekt redan första året och som 
detta program också kan lära av. För att lyckas med arbetet mot 
hemlöshet krävs både förebyggande arbete, akuta insatser samt en 
långsiktig plan för att det ska finnas tillräckligt många lägenheter i 
staden till en hyra som de som efterfrågar dessa har råd med. Det 
håller inte att socialnämnden har ett väl fungerande arbete på 
Enheten för hemlösa med de allra mest utsatta samtidigt som 
majoriteten säljer ut lägenheter med rimliga hyror. I år har inte 
behovet av försöks och träningslägenheter kunnat tillgodoses på 
grund av avsaknad av bostäder med rimliga hyror och endast 31/100 
genomgångsbostäder har förmedlats till hemlösa barnfamiljer. 
Vi vill se krafttag mot en av stadens absolut största utmaningar, 
hemlösheten. En del av förslagen som finns med i programmet är 
bra, inte minst att hemlöshetsarbetet ska utgå från evidens med 
Bostad först och barnens behov i centrum, men detta nya program 
innebär inte mycket nytt mot tidigare. I ett hemlöshetsprogram 
behövs också ett arbetssätt för alla de stockholmare som idag 
befinner sig i strukturell hemlöshet utan sociala problem. Detta är 
en grupp som kommer växa kraftigt kommande år då många väntas 
flytta från SHIS bestånd och som är osynliga i den här rapporten. 
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Frågan om strukturell hemlöshet handlar om en grundläggande rätt 
till ett tryggt hem som är anpassat efter varje människas behov och 
förutsättningar. Rätten till bostad är så fundamental att det påtalas i 
Sveriges grundlag och som en av de mänskliga rättigheterna enligt 
Förenta nationerna (FN). Vi anser att det är en självklarhet att sträva 
mot att förverkliga rätten till ett tryggt och bra boende för alla. 
Staden bör därför ansluta sig till det globala FN-initiativet The Shift 
och verka för en inriktning där bostad ses som en rättighet och 
utförsäljning av allmännyttan förkastas". 
  
Särskilt uttalande  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 
  
"Särskilt uttalande 
Trots att det i det antagna programmet för att motverka hemlöshet 
finns ett tydligt mål om att antalet hemlösa i Stockholms stad ska 
minska så ligger antalet kvar på en konstant nivå. Antalet kvinnor 
som lever i hemlöshet ökar, vilket är oroande eftersom man som 
kvinna är extra utsatt i denna redan utsatta situation. 
Vi anser att arbetet mot hemlöshet ska vara i ständig utveckling, 
men vill understryka att än mer måste göras för att målen i 
programmet ska uppnås". 
  
Ersättaryttrande 
Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande: 
Om jag haft förslags- och rösträtt hade lagt fram ett särskilt 
uttalande. 
  
"Ersättaryttrande 
Feministiskt initiativ instämmer i mycket med förvaltningens 
utlåtande, men vill tillägga att ambitionerna med att motverka 
hemlöshet inte är förenliga med majoritetens 
utförsäljningspolitik. Allmännyttan är det främsta verktyget för att 
kunna tillgodose 
invånarnas rätt till bostad. Med färre hyresrätter att förmedla, 
minskar också möjligheterna för bostäder med rimliga hyror. 
Vi vill särskilt peka ut tre områden som vi önskar förtydligas i 
programmet: 

1. Det är oroväckande när barnfamiljer söker stöd hos 
förvaltningen. En barnfamilj med ingen eller låg inkomst har 
ingen möjlighet att köpa sig en bostadsrätt. Dessutom vittnar 
förvaltningen om ett hårdare klimat vad gäller hyresskulder 
där bostadsbolag använder inkassoföretag för att driva in 
skulder, vilket gör det svårare att avvärja en vräkning. Det är 
något som behöver hanteras. 

2. Vi hade önskat att programmet tydligare tog upp frågan om 
hemlöshet kopplat till mäns våld mot kvinnor. Många 
kvinnor tvingas till hemlöshet för att lämna en våldsam 
relation. 
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3. Allt fler äldre kvinnor blir hemlösa, i grunden handlar det 
om en låg pension och där hyreshöjningar gör det omöjligt 
att betala hyran och samtidigt få mat för dagen. 
Fattigpensionärer som får sina lägenheter renoverade och 
därmed inte längre har råd med hyra, så kallade 
renovräkningar, är också något som behöver hanteras i 
frågan om hemlöshet". 

 
Handlingar i ärendet 

 340307 (Godkänd - R 1) Stockholms stads program för att 
motverka hemlöshet 2020-2025  

 ST 2020/548-1.2 Stockholms stads program för att motverka 
hemlöshet 2020 - 2025 
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§ 4 
Svar på remiss - Ändring av detaljplan för kvarteret Tora 
med flera  
ST 2020/588 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Exploateringsnämnden har till stadsbyggnadsnämnden inkommit 
med en begäran om ändring i detaljplan i syfte att ta bort 
skyddsbestämmelserna q1 och q2 på kv. Tora m.fl, del av Botvid 1 
och 2 i Bromsten så att gavelväggen med målningen Fascinate kan 
rivas. Ärendet har sänts till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd på 
remiss. 
 
Om väggen ska rivas vill stadsdelsförvaltningen betona att 
exploateringskontorets uppdrag om att arbeta fram förslag till ny 
målning, annan avbildning eller gestaltning av konstverket 
prioriteras och hanteras med respekt för målningen och för 
stadsbilden i Bromsten. Förvaltningen anser även att 
exploateringskontoret i det arbetet på lämpligt sätt bör involvera 
personer med kännedom om det specifika konstverket, även om 
dessa inte är anställda av staden. 
 
  
Förslag till beslut  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderberg (L), Sus 
Andersson (MP) och Björn Rydstedt (C) föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom förvaltningens förslag. 
  
Rashid Mohammed m.fl (V) och Nassir Abdullahi m.fl. (S) lade 
fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle 
ställa sig bakom det. 
  
Ersättaren Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande: Om jag 
haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Rashid Mohammed m.fl. (V) 
och Nassir Abdullahi m.fl. (S) förslag till beslut. 
  
Beslutsgång  
Ole-Jörgen Persson (M) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade beslutat att anta M+ L+ MP+ C:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av Rashid Mohammed, Elisabeth Persson 
Grip, Nassir Abdullahi , Mecide Gulenay och Azad Hassan för eget 
förslag: 
  
"Förslag till beslut 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att Stadsdelsnämnden i remissvaret säger nej till 

Exploateringsnämndens begäran att Stadsbyggnadsnämnden 
ska ändra detaljplanen innan ett reellt och finansierat förslag 
till bevarandet av Facsinate föreligger. 

3. Att därutöver anföra 
Gavelväggen där graffitimålningen Fascinate ska bevaras. 
Målningen som uppfördes redan 1989 är ett viktigt minnesmärke 
över områdets historia. Enligt tidigare utredning om kring verket 
föreslås att graffitimålningen, som gjordes 1989, ska restaureras och 
bevaras för eftervärlden samt att den bedöms på ett positivt sätt 
bidra till den nya stadsdelens identitet och berätta om platsens 
historia. För stockholmare är det av vikt att kunna utläsa att det 
tidigare varit ett industriområde innan det omvandlas till urban 
stadsbebyggelse. 
I förvaltningen förslag ställs de höga ekonomiska kostnaderna emot 
förslaget att restaurera och bevara graffittimålningen. Det anges 
dessvärre inte vad den av stadsmuseets q-märkta målning har för 
värde. Det konst- och kulturhistoriska värdet har i detta ärende fått 
allt för lite uppmärksamhet, och borde rättmätigt få ställas emot de 
faktorer som leder till förslaget om rivning. 
Tyvärr har konstverket fått stå och förfalla under många år men vi 
anser ändå att detta kulturhistoriskt viktiga konstverk ska bevaras. 
Vi anser inte att en bild av konstverket i en gångtunnel kan väga 
upp att väggen och konstverket försvinner". 
                                                                 
 
Handlingar i ärendet 

 340306 (Godkänd - R 1) Ändring av detaljplan för kvarteret 
Tora med flera, dnr 2019-12560 

 341004 Planbeskrivning_8394424_19_6 
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§ 5 
Lokal miljöhandlingsplan 2020-2023  
ST 2020/578 
 

Beslut  
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att anta 

Miljöhandlingsplan 2020-2023 
2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning att revidera 
miljöhandlingsplanen årligen i samband med 
verksamhetsplanen 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadens centrala miljöprogram 2020-2023 är ett 
kommunövergripande styrdokument som är uppbyggt kring sju 
övergripande miljömål. I samband med att Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd antog verksamhetsplanen för 2020 så beslutade 
nämnden att en lokal miljöhandlingsplan ska tas fram för perioden 
2020-2023. 
 
Miljöhandlingsplanen konkretiserar stadsdelsnämndens aktiviteter 
och åtgärder för bidra till att uppnå miljömålen och fungerar 
därutöver som ett styrande dokument för nämndens verksamheter 
att formulera åtaganden och arbetssätt utifrån. 
 
Handlingsplanen kommer revideras årligen i samband med 
verksamhetsplanerna. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande. 
  
"särskilt uttalande 
Förvaltningen har inkommit med ett förslag till lokal 
miljöhandlingsplan för perioden 2020-2023 med anledning av ett 
beslut fattat rörande verksamhetsplanen. 
Sverigedemokraterna anser att beslut som genomförs alltid bör vara 
väl förankrade och noga övervägda sett till hur det påverkar 
stockholmarnas vardag. Vi vänder oss därför emot en orimligt kort 
och skarp tidsplan för att uppnå ett klimatneutralt Stockholm. 
Ambitionen att en dag skapa ett klimatneutralt Stockholm bör 
fullföljas, men inte på bekostnad av medborgarnas möjligheter att 
ha en fungerande vardag som försvåras av orealistiska mål. Vår 
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uppfattning är att en klimatomställning bör ske genom införandet av 
tekniska innovationer och nya arbetssätt som förenklar 
stockholmarnas vardag. Att sätta ett slutdatum för när dessa 
innovationer ska vara tillhanda är i praktiken omöjligt, varpaå vi 
motsätter oss att en sådan tidsplan fastställs. 
En minskning av beroendet till fossila bränslen spelar en nyckelroll 
i att skapa ett mer hållbart Stockholm. Detta måste dock göras med 
varsamhet för att undvika skenande samhällskostnader. Därför 
ställer vi oss även kritiska till en utfasning av befintliga väl 
fungerande fordon till förmån för införskaffande av nya". 
  
Ersättaryttrande 
Karin Ploen (Fi) lade fram ett ersättaryttrande: 
Om jag haft förslags- och rösträtt hade lagt fram ett särskilt 
uttalande. 
  
Rashid Mohammed m.fl (V) och Nassir Abdullahi m.fl (S) anslöt 
sig till Fi:s ersättaryttrande. 
  
"Ersättaryttrande 
Det är positivt att förvaltningen presenterar en lokal klimat- och 
miljöhandlingsplan, det är också positivt att mål och aktiviteter 
kommer att revideras varje år i samband med verksamhetsplanen till 
och med 2023. Vi emotser att målen successivt kommer att 
preciseras och göras mätbara i en större utsträckning än det som 
presenteras i första årets handlingsplan. Mål som är mer specifika 
och mätbara kan fungera både motiverande och det blir också 
möjligt att göra en bättre resultatuppföljning. 
Att Stockholms stad tillsammans med andra europeiska städer har 
utlyst ett klimatnödläge bör rimligen avspeglas tydligare i strategier 
och handlingsplaner som till exempel denna klimat- och 
miljöhandlingsplan för Spånga-Tensta. 
När det kommer till etappmålet ”Minskad klimatpåverkan från 
konsumtionen” och målsättningen att minska klimatpåverkan från 
Stockholms stads inköpta livsmedel och måltider ska minska med 
en femtedel under programperioden, hade vi gärna sett dels en 
högre ambitionsnivå och dels att införa vegetarisk mat som norm 
inom den kommunala verksamheten. Det skulle vara en kraftfull 
åtgärd för att minska klimatpåverkan. 
I handlingsplanen saknar vi strategier för att i större utsträckning 
involvera stadsdelens invånare. För att påverka livsstil och 
konsumtionsmönster behöver stadsdelen göra det enkelt för 
invånarna att leva hållbart och dessutom vara aktiva i utvecklingen 
av staden. Ett exempel är att tillhandahålla återvinningsstationer för 
plast, papper, glas och metall, tillgängliga även för den som inte har 
tillgång till bil. 
Vi behöver i större utsträckning uppmuntra till samtal och dialog 
och att göra stadsdelen bättre tillsammans med våra invånare. Målet 
bör vara att alla, på ett eller annat sätt, ska involveras och 
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informeras om stadens klimatmål och sin egen roll i 
klimatomställningen. 
Mycket mer behöver göras för att öka kunskapen om problemen 
med dagens resurskrävande livsstil och att hitta de mer hållbara 
alternativen. Vi ser en stor potential i samarbeten med 
civilsamhället och medborgardrivna initiativ". 
 
Handlingar i ärendet 

 342430 (Godkänd - R 1) Miljöhandlingsplan 2020-2023 
 341247 Klimat- och miljöhandlingsplan 2020-2023 Spånga-

Tensta 
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§ 6 
Svar på medborgarförslag om att sätta upp bänkar 
mellan Solhöjden och Spånga Centrum för de äldre ska 
kunna komma ut i samband med Covid-19  
ST 2020/537 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner medborgarförslaget i sin 
helhet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade på nämndens 
sammanträde den 7 september 2020 att uppdra till förvaltningen att 
bereda inkommet medborgarförslag rörande fler bänkar i Solhöjden. 
 
Förvaltningen anser sammantaget att nya bänkar är ett bra förslag. 
Bänkarna som fanns här innan är borttagna, och bör återställas. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 340308 (Godkänd - R 1) Kopia av Svar på medborgarförslag 
om bänkar 

 336463 solhöjden 
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§ 7 
Beslut om fördelning av arbetsmiljöuppgifter inom 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning  
ST 2020/653 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden beslutar att fördela arbetsmiljöuppgifter 

till stadsdelsdirektör Toni Mellblom enligt förvaltningens 
förslag. 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att stadsdelsdirektören har rätt 
att fördela arbetsmiljöuppgifter vidare ut i organisationen, så 
att det systematiska arbetsmiljöarbetet kan bedrivas på ett 
tillfredställande sätt. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar 
Justering. 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
I Arbetsmiljöverkets föreskrift om systematiskt arbetsmiljöarbete 
AFS 2001:1 framgår att arbetsgivaren ska undersöka, genomföra 
och följa upp verksamheten så att ohälsa och olycksfall i arbetet 
förebyggs och en tillfredsställande arbetsmiljö uppnås. 
 
Arbetsgivaren ska fördela arbetsmiljöuppgifter, genom så kallad 
uppgiftsfördelning till chefer i verksamheten. Det juridiska ansvaret 
för arbetsmiljön kan dock inte överlåtas utan ligger kvar hos 
arbetsgivaren. För stadsdelsnämnderna innebär detta att det är de 
förtroendevalda som är arbetsgivare och huvudansvariga för en god 
arbetsmiljö. Ansvaret är kollektivt för alla ledamöter i nämnden. En 
uppgiftsfördelning av det systematiska arbetsmiljöarbetet behöver 
göras från nämnd till stadsdelsdirektör. Nämnden ska också tillse att 
stadsdelsdirektören får rätt att fördela ut uppgifter i organisationen 
så att det systematiska arbetsmiljöarbetet kan bedrivas på 
arbetsplatserna. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 342541 (Godkänd - R 1) Beslut om fördelning av 
arbetsmiljöuppgifter inom Spånga-Tensta 
stadsdelsförvaltning 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 8 
Utseende av firmatecknare, fullmaktsgivare och 
utanordnare för Spånga-Tensta stadsdelsnämnd  
ST 2020/619 
 

Beslut  
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att Fredrik Jurdell 

upphör att vara firmatecknare och utanordnare för Spånga-
Tensta stadsdelsnämnd. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att utse 
stadsdelsdirektör Toni Mellblom till firmatecknare, 
fullmaktsgivare och utanordnare för Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar även att Toni Mellblom 
äger rätt att utse ett lämpligt antal ställföreträdare som 
utanordnare. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar 
justering 

 

Sammanfattning av ärendet  
Varje nämnd ska utse utanordnare med rätt att på nämndens vägnar 
begära om utbetalning av pengar (betalningsbekräfta). 
Utanordnaren ska, enligt 3 kap 5 § Regler för ekonomisk 
förvaltning (Kommunal författningssamling för Stockholm 
2014:01) utse ett lämpligt antal ställföreträdare med samma 
befogenhet som utanordnaren. Stadsdelsnämnden har också rätt att 
bemyndiga stadsdelsdirektören att företräda nämnden och teckna 
dess firma samt ge fullmakter. 
Förvaltningen förslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd utser 
stadsdelsdirektör Toni Mellblom som utanordnare, firmatecknare 
och fullmaktsgivare. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2020/619-1 (Godkänd - R 1) Utseende av firmatecknare, 
fullmaktsgivare och utanordnare för Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 9 
Redovisning av förskoleundersökningen 2020  
ST 2020/313 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad genomför årligen en kvalitetsmätning i stadens 
förskolor. Vårdnadshavare till alla barn i förskolan ombeds att fylla 
i en enkät med frågor om hur de upplever verksamheten. 
 
Undersökningen är en totalundersökning och riktas till samtliga 
vårdnadshavare med barn i förskola i Stockholms stad. 
Undersökningen består av 28 frågor fördelat inom fem olika 
områden. För de kommunala förskolorna i Spånga-Tensta är 
svarsfrekvensen 70 procent, vilket är ett lägre resultat än 2019. 
 
Överlag har stadsdelens förskolor förbättrat sitt resultat jämfört med 
föregående år. Föräldrar är generellt mer nöjda med förskolan som 
helhet. Utfallet på indikatorn Jag är som helhet nöjd med mitt barns 
förskola ökade från 83 till 87 procent. 
 
Förvaltningen kommer fortsätta att utveckla kvaliteten och 
kommunikationen kring förskolans uppdrag, för att bättre svara upp 
på vårdnadshavarnas förväntningar på service och kvalitet. 
Förvaltningen avser att prioritera arbetet inom områdena utveckling 
och lärande, normer och värden, jämställdhet samt samverkan med 
hemmet. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 339153 (Godkänd - R 2) Stockholms stads 
förskoleundersöknin 2020 

 327855 Stockholms stads förskoleundersöknin 2020 
 294516 Stockholms stads förskoleundersökning 2020 

Spånga-Tensta stadsdelsrapport kommunal regi rangordnade 
enheter 

 294513 Stockholms stads förskoleundersökning 2020 staden 
totalt 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 10 
Anmälan av brukarundersökning inom socialpsykiatri 
2020  
ST 2020/564 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 
brukarundersökningen inom socialpsykiatrin till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje år genomför staden en brukarundersökning inom 
socialpsykiatrin. Undersökningen omfattar insatserna boendestöd, 
stödboende, gruppboende och HVB samt regiformerna stadens egen 
regi och entreprenader. För Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 
redovisas ett resultat för boendestöd, stödboende och HVB men inte 
för insatsen gruppboende med anledning av för få svar. 
 
Resultatet av brukarundersökningen visar att svarsfrekvensen inom 
samtliga insatser är lägre än föregående år. Detta återspeglas i 
stadens genomsnittliga svarsfrekvens som också har sjunkit jämfört 
med året innan vilket troligtvis kan förklaras av den pågående 
pandemin. Då det sammantaget är få personer med insats från 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd som har besvarat enkäterna ska 
resultatet tolkas med viss försiktighet. 
 
Brukare i Spånga-Tensta är överlag mer nöjda med insatserna 
stödboende och HVB än föregående år och i jämförelse med stadens 
genomsnitt. Brukares nöjdhet med insatsen boendestöd har dock 
minskat något jämfört med föregående år och nöjdheten är något 
lägre jämfört med stadens snitt. I de delar av undersökningen där 
det går att utläsa ett resultat uppdelat på kön framgår det att 
skillnaderna i nöjdhet mellan kvinnor och män är små. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ST 2020/564-2 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
brukarundersökning inom socialpsykiatrin 

 ST 2020/564-1.1 Brukarundersökning inom Socialpsykiatrin, 
boendestöd 2020 

 ST 2020/564-1.3 Brukarundersökning inom Socialpsykiatrin, 
HVB-hem, 2020 

 ST 2020/564-1.4 Brukarundersokning inom Socialpsykiatrin, 
stödboende 2020 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 11 
Månadsrapport för september 2020 - Ekonomi  
ST 2020/1 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner denna månadsrapport. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter resultat-
överföringar. Prognoserna innehåller fler osäkerhetsfaktorer än 
normalt med anledning av den pågående pandemin som på ett 
omfattande sätt påverkat nämndens verksamheter, medarbetare, 
invånare och näringsidkare på kort tid. De verksamhetsmässiga och 
ekonomiska konsekvenserna är i dagsläget svåra att överblicka och 
kommer med stor sannolikhet att förändra nämndens förutsättningar 
under en längre period. Redovisning av konsekvenserna för 
nämnden har rapporterats mer utförligt i samband med årets 
tertialrapporter. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 342432 (Godkänd - R 1) Månadsrapport till nämnden i 
oktober 2020 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 12 
Anmälan av ordförandebeslut enligt 6 kap 39 § 
kommunallagen om att stadsdelsnämndens 
sammanträde hålls inom stängda dörrar  
ST 2020/256 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 341159 (Signerad) Ordförandebeslut enligt 6 kap 39 § 
kommunallagen om att stadsdelsnämndens sammanträde 
hålls inom stängda dörrar 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 13 
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation  
ST 2020/8 
 

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger tjänstemannabesluten till 
handlingarna. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 339965 (Godkänd - R 1) Anmälan av tjänstemannabeslut 
fattade på delegation 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 14 
Information, nämndens och förvaltningens frågor  

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 
inkomna protokoll med mera, §  bilaga 1, till handlingarna. 
 
  
Ärendet 

 I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med 
mera, § 14 bilaga 1. 

  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 15 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
september 2020  

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 16 
Kurser och konferenser  
Inget togs upp. 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 17 
Anmälan av protokoll och domar/beslut  

Beslut  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från sociala delegationen den 1 oktober 2020, den 13 
oktober 2020, 15 oktober 2020 samt från stadsdelsnämndens slutna 
del den 24 september 2020 anmäls. 
 
  
Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 18 
Borttagen på grund av sekretess  
ST 2020/652 
 
 
Handlingar i ärendet 

 339699 2020-10-05_15-45-02 
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 11/2020 
 

2020-10-22 

§ 19 
Borttagen på grund av sekretess  
ST 2020/650 
 
 
Handlingar i ärendet 

 339700 2020-10-05_15-45-29 
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